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Abstract:  

The present research deals with the medical examination for couples who are on the verge 

of marriage as an emerging issue in medicine, law and jurisprudence. Owing to changing 

lifestyle and evolving modern medical sciences, most of the countries approved, in their 

legislative systems, legal rules that oblige anyone who wants to marry to submit a medical 

certificate that is added to his civil marriage contract as a new supplementary administrative 

measure, which did not exist before the twentieth century. 

 Yet, this binding law was and is still the subject of a wide jurisprudential controversy. It 

was supported by some, because of its importance in the prevention and protection of the health 

of couples, offspring, family and community. While others refused it and contested its legitimacy 

under the guise that it infringes individuals’ fundamental freedoms and personal rights. 

Key Words: 

  The medical examination, prenuptial, medical certificate, diseases, spouses and offspring 

health, family and community.  

Résumé: 

 La présente étude porte sur l'examen médical pour toute personne qui veut se marier, 

Comme une question émergente de la médecine, de la loi et de la jurisprudence. Grâce à 

l'évolution des modes de vie et l'évolution moderne des sciences médicales, la plupart des pays 

ont approuvés, dans leurs systèmes législatifs, les règles juridiques qui obligent toute personne 

qui veut se marier à présenter un certificat médical qui est joint à son contrat civil de mariage 

comme une mesure complémentaire administrative nouvelle, qui n'existait pas avant le XXe 

siècle.  

Pourtant, cette loi contraignante a été et est encore l'objet d'une controverse 

jurisprudentielle large. Il a été soutenu par certains, en raison de son importance dans la 

prévention et la protection de la santé des couples, enfants, famille et société. Tandis que d'autres 

ont refusé et contesté sa légitimité sous prétexte qu'elle viole les libertés fondamentales des 

individus et les droits personnels. 

Mots clés:  

L'examen médical, prénuptialité, certificat médical, maladies, santé des conjoints et 

descendants, famille et la société.  


